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JEDNÁNÍ RADY SPOLKU VIA RUSTICA Z.S. 
Zápis    

Termín jednání:  13. 4. 2023 od 15:00 hod. 

Místo jednání:   kancelář MAS Via rustica z.s., nám. Svobody 320, Pacov   

Přítomní členové rady spolku: 

Veřejný sektor 

Zájmová skupina – rozvoj obcí: 
- Hořepnický region – zastupuje Vladimír Kotýnek 
- Svazek obcí mikroregionu Stražiště – zastupuje Tomáš Kocour 

Soukromý sektor 

Zájmová skupina – podnikání: 
- Eva Zadražilová 

Zájmová skupina – sociální a zdravotní sféra: 
- Jakub Novák, DiS. 

Zájmová skupina – kultura, sport, volný čas:  
- Josef Bojanovský 

Zájmová skupina – vzdělávání:  
- Mgr. Šárka Vitovská 

Omluvení členové rady spolku: RNDr. Miroslav Šrůtek 

Zástupci kanceláře spolku: Ing. Renata Zíková, Lucie Hlavinková 

Program jednání: 

1. Zahájení, schválení programu 

2. Klima-adaptační strategie pro území MAS Via rustica 

3. Realizace projektu Zlepšení řídících a administrativních schopností MAS 

4. Realizace projektu Komunitně vedená strategie místního rozvoje území MAS Via rustica z.s. 
(SCLLD 2014-2020) 

5. Realizace projektu Strategie komunitně vedeného místního rozvoje MAS Via rustica z.s. na 
období 2021-2027 

6. Energetické aktivity – Nová zelená úsporám Light aj. 

7. Organizační a finanční záležitosti 

8. Diskuse 

9. Závěr 

Ad 1. Zahájení, schválení programu 

Jednání rady spolku zahájila předsedkyně Eva Zadražilová v 15:00 hod. Přivítala přítomné a 
konstatovala, že rada spolku je usnášeníschopná, neboť je přítomno 6 členů z celkového počtu 7. 
Přítomní byli seznámeni s programem jednání, nepadl žádný návrh na jeho změnu. Zapisovatelkou byla 
navržena Lucie Hlavinková, ověřovatelem zápisu je dle jednacího řádu osoba předsedající jednání 
příslušného orgánu (tedy Eva Zadražilová), jako druhý ověřovatel byl navržen Tomáš Kocour. 

Usnesení k bodu č. 1: 
 Rada spolku schvaluje program jednání, zapisovatelku Lucii Hlavinkovou a druhého 

ověřovatele Tomáše Kocoura. 

Hlasování: pro 6   proti 0   zdržel se 0 
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Ad 2. Klima-adaptační strategie pro území MAS Via rustica 

Renata Zíková uvedla, že dne 27. 3. 2023 zaslal NÚIK, z.ú. finální verzi klima-adaptační strategie 
s žádostí o její přijetí na následujícím zasedání rady spolku. Zaslal také navrhované znění usnesení a 
informoval o termínu doložení klima-adaptační strategie v tištěné verzi do kanceláře MAS.  

Rada spolku obdržela od NÚIK, z.ú., e-mailem dne 27. 3. 2023 následující návrh usnesení: 
Rada Místní akční skupiny Via rustica přijímá vytvořenou „Klima-adaptační strategii pro území MAS Via 
rustica“, která byla podpořena z Programu „Životní prostředí, ekosystémy a změna klimatu“ v rámci 
Norských fondů 2014-2021 jako projekt č. 3194100042. 

Následně MAS obdržela tištěnou a digitální verzi Klima-adaptační strategie ve dvou vyhotoveních. 

Rada spolku jednala o předložených dokumentech a ke dni jednání rady zaslaných podkladech (e-
mailová komunikace) a konstatuje následující: 

- Klima-adaptační strategie není zpracována v souladu se smlouvou o partnerství ze dne 2. 12. 2020: 

- Strategie je vypracována pro jiná katastrální území, než jsou uvedena v příloze 
smlouvy. 

- Nebyly provedeny úkony vyplývající ze smlouvy (např. sběr dat z dronu). 

- Není vyjasněna pozice schvalovatele strategie. 

- Není vyjasněna pozice garanta strategie. 

- Není vyjasněna závaznost strategie pro území MAS. 

Rada spolku požádá NÚIK, z.ú., o předložení návrhu textu dodatku č. 1 ke smlouvě o partnerství, ve 
kterém budou výše uvedené body opraveny, doplněny, vysvětleny. 

Rada spolku bere na vědomí informace podané k bodu č. 4. 

Ad 3. Realizace projektu Zlepšení řídících a administrativních schopností MAS 

Renata Zíková informovala, že dne 31. 3. 2023 byla podána žádost o změnu č. 13, která se týká 
finančního plánu a rozpočtu projektu, konkrétně přesunu finančních prostředků uspořených v 8. etapě 
do etap následujících a zohlednění skutečného čerpání v 7. etapě. Dále byly v souvislosti s plánovaným 
vyhlášením 6. výzvy PRV v roce 2023 (v rámci přechodného období) navýšeny cílové hodnoty 
příslušných indikátorů. 

Rada spolku bere na vědomí informace podané k bodu č. 3. 

Ad 4. Realizace projektu Komunitně vedená strategie místního rozvoje území MAS 
Via rustica z.s. (SCLLD) 

Renata Zíková informovala, že všech 34 aktivních projektů má uzavřenu dohodu o poskytnutí dotace. 
Dále shrnula přípravu 6. výzvy PRV: 
- disponibilní zůstatek alokace PRV pro přechodné období činí dle údajů MAS 1 524 347 Kč; 
- vyhlášena pouze Fiche č. 6 – Obnova a rozvoj vesnic, max. způsobilé výdaje na projekt budou 

odpovídat výši alokace, výše výdajů bude zohledněna v rámci preferenčních kritérií; 
- plánovaný termín vyhlášení květen/červen 2023, registrace na SZIF – září 2023; 
- finální podklady budou po konzultaci se SZIF předloženy/zaslány radě ke schválení. 

 Rada spolku bere na vědomí informace podané k bodu č. 4. 

Ad 5. Programové období 2021-2027 

Renata Zíková a Lucie Hlavinková podaly aktuální informace k operačním programům: 
OPZ+: Realizace projektu „Rozvoj komunitní práce v území MAS Via rustica z.s.“ 

Žádost MAS o podporu na realizaci projektu „Rozvoj komunitní práce v území MAS Via rustica 
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z.s.“ k datu 5. 4. 2023 splnila podmínky pro vydání právního aktu. Realizace projektu byla zahájena dle 
původního harmonogramu, tedy 1. 3. 2023. Čeká se na vydání právního aktu a následný převod 
odpovídající části finančních prostředků na účet MAS. Při řešení partnerské smlouvy s partnerem 
Onsendo, z.s., došlo k drobným úpravám oproti původnímu vzoru. 

OP TAK: 
Programový rámec pro OP TAK mohou MAS podávat do 30. 4. 2023, 12:00 hod. 
Kancelář MAS má programový rámec k OP TAK rozpracovaný a bude jej konzultovat při krajském 

setkání MAS 17. 4. 2023, příp. také s příslušným řídícím orgánem. Následně bude programový rámec 
zaslán valné hromadě ke korespondenčnímu schválení a poté podán do příslušné výzvy. 

IROP: 
Aktuálně jsou na stránkách MMR zveřejněny podklady pro opatření Doprava, Sociální služby a 

Vzdělávání. V březnu mělo být vyhlášeno opatření Hasiči, došlo však ke zpoždění. Během následujících 
měsíců budou dále zveřejněny podmínky pro oblast Veřejná prostranství, Kultura, Cestovní ruch. 
Aktuální informace k IROP budou prezentovány při krajském setkání MAS 17. 4. 2023 (Ing. Renáta 
Marková, Centrum pro regionální rozvoj). 

OPŽP: 
Aktuální info z webináře 11. 4. 2023: MAS musí do začátku září 2023 připravit projektové záměry 

(ty musí mít zpracované průkazy energetické náročnosti před a po realizaci, projektovou studii a 
předepsané excelové tabulky s hodnocenými parametry). Na začátku září 2023 proběhne vyhodnocení 
projektových záměrů na krajské úrovni MAS (bude ustavena hodnotící komise). Od září započne 
podávání programových rámců do výzvy CLLD_21_001 (v rámci modifikace OPŽP). Od 4. čtvrtletí 
2023 bude možné podávání projektů do výzvy OPŽP CLLD (bude na webu OPŽP, bude otevřena cca 1 
rok (alokace cca 400 mil. - neplánuje se její navýšení). Programové rámce budou podávat pouze MAS, 
jejichž projekty projdou hodnocením.   

SZP a OPTP: viz informace z minulé rady. 

Rada spolku bere na vědomí informace podané k bodu č. 5 

Ad 6. Energetické aktivity – Nová zelená úsporám Light aj. 

Renata Zíková informovala o programu Nová zelená úsporám Light: 
K počátku dubna 2023 MAS v rámci dotačního programu NZÚL odbavila cca 65 žádostí o dotaci 

z celkem cca 120 konzultovaných. Dva projekty jsou již zrealizované a mají odevzdané vyúčtování. 
Výzva na úhradu nákladů spojených s poradenstvím v rámci NZÚL byla vyhlášena 24. 3. 2023. 

Žádosti bude možné podávat od 4. 4. 2023 do 31. 8. 2024. Žádat o úhradu nákladů půjde vždy po 
minimálně 10 řádně zrealizovaných žádostech. První výzva je v režimu de minimis, další bude 
pravděpodobně v režimu pověření výkonem služby obecného hospodářského zájmu.  

SFŽP plánuje pro všechny poradce z řad MAS, EKIS, M-EKIS zhotovit identifikační průkazky, které 
mají za cíl eliminovat tzv. „energošmejdy“.  

SFŽP uvažuje o opakovaném navyšování alokace a přidání dalšího opatření do NZÚL (instalace FVE 
pro solární ohřev vody) – nutnost zajistit související dlouhodobější personální kapacitu MAS. 

Rada spolku bere na vědomí informace podané k bodu č. 6. 

Ad 7. Organizační a finanční záležitosti  

7.1 Finanční situace spolku 

Renata Zíková informovala o aktuálním stavu bankovního účtu spolku.  
Byla řešena nutnost zajištění předfinancování výdajů projektu OPZ+. Dle zprávy MPSV by návrh 

právního aktu k projektu měla MAS obdržet do 21. 4. 2023. Následně do 20 dnů od vydání rozhodnutí 
o poskytnutí dotace by měla být vyplacena zálohová platba. Kancelář MAS bude členy rady informovat, 
zda a kdy byl návrh právního aktu doručen. Dle toho bude příp. zvolen další postup. 

Rada spolku bere na vědomí informace podané k bodu č. 7. 
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7.2 Jednání valné hromady – červen 2023 

Renata Zíková shrnula, že stanovení termínu a místa konání bylo na základě domluvy s předsedkyní 
řešeno s ostatními členy rady e-mailem, příp. následně telefonicky. Informace o konání valné hromady 
v termínu 15. 6. 2023 v Nové Cerekvi byla členům spolku rozeslána e-mailem 22. 3. 2023. 

Rada se shodla na následujícím programu valné hromady: 
1. Zahájení, schválení programu  
2. Hospodaření spolku v roce 2022 
3. Výroční zpráva za rok 2022 
4. Zpráva o činnosti revizní komise za rok 2022 
5. Evidence členů spolku  
6. Volby do orgánů spolku 
7. Personální změny v kanceláři spolku  
8. Členské příspěvky  
9. Aktuální projekty a aktivity spolku 
10. Diskuse  
11. Závěr 

Usnesení k bodu č. 7.2: 
 Rada spolku bere na vědomí informace podané k bodu č. 7.2, svolává jednání valné hromady 

v termínu 15. 6. 2023 od 15:00 hod. ve velké zasedací místnosti Úřadu městyse Nová Cerekev 
a ukládá kanceláři spolku připravit ve spolupráci s předsedkyní spolku a dalšími orgány 
podklady pro jednání valné hromady. 

Hlasování: pro 6   proti 0   zdržel se 0 

Ad 8. Diskuse 

Eva Zadražilová oznámila, že od nového funkčního období rady (5. 12. 2023 až 4. 12. 2025) již 
nebude pokračovat ve funkci předsedkyně spolku. 

Přítomní se shodli na termínu dalšího jednání rady spolku, a to 27. 4. od 17:00 hod. Místo konání 
bude upřesněno. 

Ad 9. Závěr 

Předsedkyně spolku Eva Zadražilová poděkovala přítomným za účast a spolupráci. Jednání rady 
spolku bylo ukončeno v 17:30 hod. 

Zapsáno dne 18. 4. 2023. 

Podpis zapisovatele: Lucie Hlavinková ……………………………………………………  

Podpis ověřovatelů: Eva Zadražilová ……………………………………………………  

Tomáš Kocour  ……………………………………………………  


